
 

 

 

 

 

 
Odborná konference s mezinárodní účastí 

 
Třídenní mezinárodní konference „Konopí – objevený potenciál“ se zúčastní celkem 25 odborníků 
z 11 zemí světa. Konference představí konopí jako lék, seznámí s novinkami z oblasti využití konopí 
jako přírodního zdroje a zahrne i oblast jeho pěstování a právní aspekty. Svým zaměřením  
i rozsahem je tato konference v ČR zcela jedinečnou akcí.  
 
Každý den konání veletrhu je odborný program věnován určitému tématu. Pátek bude zasvěcený 
pěstování a využití povolených odrůd konopí, nejen v různých odvětvích průmyslu, ale i v medicíně.  
Sobotní program se ponese v duchu léčebného konopí, kdy prostor dostanou odborníci zabývající se 
výzkumem léčebných vlastností konopí. Slovo dostanou také pacienti, kteří se konopím úspěšně léčí, 
či si jeho pomocí zmírňují příznaky svých onemocnění. Třídenní maraton přednášek uzavře nedělní 
program, který bude tradičně zasvěcen nekonvenčním metodám pěstování a užívání konopí, 
legislativním souvislostem a v neposlední řadě také aktivismu. 
 
První den konferenci nese podtitul Potenciál využití konopí a zahájí jej etnograf Jan Vít svým 
příspěvkem pojednávajícím o tradici konopí v české lidové kultuře. Se současnými trendy pěstování a 
využití konopí v Evropě seznámí návštěvníky konference Michal Ruman, předseda o. s. Konopa. O 
pěstování konopí v českých podmínkách pohovoří zástupkyně společnosti Agritec Šumperk, která ve 
svém příspěvku shrne výsledky několikaletého výzkumu, včetně výsledků obsahu kanabinoidů (THC, 
CBD a CBG) a silic v květenství. Poprvé u nás konference představí předního italského odborníka na 
šlechtění léčebné konopí Gianpaola Grassiho. Rakouský chemik Peter Rausch zase seznámí účastníky s 
terapeutickým využitím přírodního kanabinoidu – CBD (cannabidiolu). Navazující švýcarská přednáška 
uvede příklady některých nových přírodních léčiv z konopí. 
  
Sobotní program, věnovaný léčebnému využití konopí, seznámí účastníky nejen s novými výsledky 
výzkumu, ale ve své druhé polovině nabídne prostor i pro praktické příklady využití konopí jako léku v 
zahraničí. Pozornosti návštěvníků by neměla uniknout přednáška docenta RNDr. Lumíra Ondřeje 
Hanuše z Hebrejské univerzity v Jeruzalémě s názvem Konopí - léčebná příležitost či pokušení drogy? 
Z dalších významných hostů, kteří na odborné konferenci vystoupí, lze jmenovat Dr. Franja 
Grotenhermena  z Mezinárodní asociace pro kanabinoidní léčbu /IACM/ se sídlem v Německu. Jeho 
přednáška seznámí posluchače s významem end kanabinoidního systému a uvede příklady 
onemocnění, které se projevují v důsledku jeho narušení. Dr. Grotenhermen je sám pacientem 
užívající léčebné konopí a také autorem knihy Konopí jako lék, která vyšla v roce 2009 v českém 
překladu. O teorii a praxi s využitím konopí v klasické homeopatii bude přednášet Ing. Aleš Sušický z 
Homeopatické fakulty s klinikou v Brně. 
 
Na sobotní konferenci dále vystoupí Joep Oomen z belgické organizace ENCOD (Evropská koalice pro 
spravedlivou a efektivní drogovou politiku), která mimo jiné podporuje zakládání tzv. Cannabis social 
Clubů – Společenských klubů konopí a prosazuje jejich fungování tento model jako legitimní formu 
regulace pěstování a distribuce konopí pro osobní spotřebu.  O zkušenostech s tě kluby ve Španělsku 
promluví na konferenci Martin Barriuso Alonso z Federace uživatelů konopí či španělský právník Martí 
Cànaves Llitrà, který představí unikátní projekt Rasquera.  Ten si klade za cíl snížení kriminality a  



 

 

 

 
 
posílení místní ekonomiky prostřednictvím pěstování konopí pro vlastní potřebu ve stejnojmenném 
španělském městečku, pomocí spolupráce místní samosprávy, společenských klubů konopí a občanů. 
 
Zajímavou součástí odborného programu budou bezesporu příspěvky o zkušenostech s programy, 
které zabezpečují dostupnost léčebné konopí pacientům v Izraeli či v USA.  Pozitivní a negativní 
globální dopady léčebného konopí v Kalifornii zhodnotí ve svém příspěvku Liana Held, která je 
jednou z mála odborníků v USA na tuto oblast. Další přednášející bude Mimi Peleg zotavující se z 
rakoviny, která působí v Izraeli jako licencovaná instruktorka dozorčího orgánu pro regulaci léčebného 
konopí při Ministerstvu zdravotnictví.   
 
„Zkušenosti nasbírané při práci s pacienty, kteří dostávají konopí, mi ukázaly, jak kvalitní vzdělávání 

pacientů na počátku léčby vede k optimálnímu zvládání příznaků. Pečlivý dohled v prvních měsících 

navíc přispívá k pochopení regulace dávkování, účinnosti odrůd a interakcí s dalšími léky u pacientů s 

konopím. Těmto informacím přikládám velkou důležitost a naše Ministerstvo zdravotnictví také. Náš 

model distribuce se tak posouvá směrem k ošetřovatelkami vedené instruktáži, která je povinná 

přinejmenším před obdržením prvního přídělu.“ sděluje ve svém abstraktu k přednášce Mimi Peleg.  
 
Slovo dostanou i čeští zástupci pacientů, kteří užívají léčebné konopí. „Léčba mé padesát čtyři let 
trvající migrény byla pod vedením celé řady odborníků, kteří mi předepisovali různé léky, naprosto 
neúspěšná. Vše skončilo užíváním velkého množství analgetik různého typu. To vyústilo jen v další 
poškození mého zdraví. Ale občasné užívání konopí dokázalo snížit četnost migrenózních záchvatů na 
minimum,“ říká Zdeněk Majzlík, který bude hostem sobotního cyklu přednášek o léčebném konopí. 
 
Nedělní blok přednášek je věnován pěstování konopí, aktivismu a právu. Kriminalizaci marihuany z 
pohledu materiálních pramenů práva a používání represivních nástrojů státu vůči pěstitelům a 
uživatelům marihuany zhodnotí ve svém příspěvku JUDr. Vlado Zemko.  O zvláštní povaze a 
vlastnostech konopí, kvůli kterým je pro politiky tak těžké dohodnout se na nejlepším způsobu 
regulace, pohovoří ve svém příspěvku holandský psychiatr Frederick Polak. Jeho přednáška přinese 
odpověď na otázku, proč je i u lékařské profese problematické chápání konopí a způsobů jeho užívání 
pro léčebné, rekreační a užitkové účely. Annie Machon z nově vzniklé evropské pobočky americké 
organizace LEAP, která sdružuje osoby prosazujících zákon proti prohibici drog, pohovoří o selhání 
“války proti drogám”, úspěšných experimentech s dekriminalizací konopí a jiných drog v Evropě, USA a 
Latinské Americe a o zkoumání jejich použitelnosti jakožto modelu pro zavedení plné, regulované 
legalizace všech drog. 
 
V centru zájmu LEAP jsou setrvalé a široce rozšířené negativní dopady, které už po desetiletí “válka 
proti drogám” zanechává po celém světě. LEAP, který před 10 lety založilo pět policistů v USA, má 
dnes celosvětově přes 80 000 stoupenců z řad policistů, soudců, státních zástupců a dalších. 
 
Na závěr konference přinesou roční bilanci členové petičního výboru léčebné konopí Vendula 
Běláčková a Tomáš Zábranský, kteří posluchačům osvětlí aktuální vývoj legislativních změn v ČR. 
 
„Konopí provází lidstvo od nepaměti a vždy bylo jeho oddaným služebníkem. Až posledních několik 
desítek let postavila drogová prohibice tuto rostlinu mimo zákon. Přesto se konopí i po několikaleté 
pauze opět pěstuje a jako surovina nachází uplatnění nejen v tradičních výrobcích, ale do popředí 
zájmu se dostává i jeho léčebný potenciál. Věřím, že se blíží doba, kdy se konopí ukáže být řešením 
pro stávající problémy společnosti. Stonky, vlákna, květy a semínka této rostliny jsou  zdrojem surovin 
téměř pro všechny existující  lidské potřeby,“ říká Hanka Gabrielová, která celý program odborné 



 

 

 

konference sestavila, a současně působí jako místopředsedkyně o.s. Konopa, které přispívá k šíření 
informací o konopí jako hospodářské rostlině. 
 
Registrace k účasti na konferenci zasílejte na email:  hanka.gabrielova@cannafest.cz.  Vybraným 
kontaktům bude zajištěn vstup zdarma. 

 

 


